

COLONEL D. ROSS, MSM, CD

CHIEF OF STAFF FOR DIRECTOR GENERAL LAND EQUIPMENT PROGRAM MANAGEMENT



Col Ross joined the Canadian Forces and the EME Branch in December 1985. In 1987, he was posted to CFB Petawawa, where he served as the W&E PI Comd in the Maintenance Company of 1 Service Battalion and then as the Maintenance Officer for

the Royal Canadian Dragoons. This was followed by three years as the Ops Officer for 1 Service Battalion.

Col Ross studied at Royal Military College of Science in Shrivenham England, in 1995, where he obtained his Tech Staff Qualification and an MA in Military Studies from Cranfield University.

He returned to Canada to join the LAV Coyote Project as the chassis engineer before returning to school in 1996 under the University Training Plan for Officers where he earned his Bachelor of Engineering from the Royal Military College of Canada (RMC) Kingston.

Upon completion of his Engineering Degree, he became the Integrated Logistics Support Manager (ILSM) for the Leopard I Tank Fleet. In 1998, he was posted to the Supreme Headquarters Allied Powers Europe (SHAPE) as the International Staff Officer to the Canadian National Military Representative. Col Ross returned to Canada, in 2001, where he spent the next two years as the LFAA G4 Ops.

In 2004, he commanded 1 GS Field Workshop, in Edmonton, before being promoted and posted to the U.S. Command and General Staff Course (CGSC) at Fort Leavenworth, Kansas.

Upon completion of the CGSC, he became the Program Manager for the Mounted Soldier Survivability Program for the next 3 years. Following this, in 2009, he took command of the Technical Services Branch in Gagetown.

In 2011, col Ross became the ACOS Operations for Canada's "Transition Task Force" and closeout operations at KAF, Afghanistan.

Upon his return to Canada, he worked as the Operations Officer for the Director General Land Equipment Program Management (DGLPEM).

Col Ross is currently the COS for DGLPEM.

Date biography modified: 2017-11-29

COLONEL D. ROSS, MSM, CD

**CHEF D'ÉTAT-MAJOR POUR LE DIRECTEUR
GÉNÉRAL GESTION DU PROGRAMME
D'ÉQUIPEMENT TERRESTRE**



Le col Ross s'enrôle dans les Forces canadiennes et intègre la Branche du GEM en décembre 1985. En 1987, il est affecté à la BFC Petawawa, et occupe le poste de commandant du peloton de l'armement et de l'électronique au sein de la Compagnie de maintenance du 1er Bataillon des services, puis celui d'officier de maintenance au sein

du Royal Canadian Dragoons. Il est ensuite officier des opérations pour le 1er Bataillon des services durant trois ans

.

En 1995, le col Ross étudie au Royal Military College of Science à Shrivenham, en Angleterre, où il obtient sa qualification d'état-major technique, puis il obtient une maîtrise en études militaires de l'Université de Cranfield.

Il revient ensuite au Canada pour participer au projet de VBL Coyote en tant que spécialiste du châssis, puis retourne aux études en 1996 dans le cadre du Programme de formation universitaire (Officiers) et obtient un baccalauréat en génie du Collège militaire royal du Canada (CMR) Kingston.

Lorsqu'il termine son baccalauréat en génie, il devient gestionnaire du soutien logistique intégré (GSLI) pour la flotte de chars Leopard I. En 1998, il est affecté au Grand Quartier général des Puissances alliées en Europe (SHAPE) à titre d'officier d'état-major international auprès du Représentant militaire national du Canada. Le col Ross retourne au Canada en 2001, et agit comme G4 Ops du SAFT durant les deux années qui suivent.

En 2004, il prend le commandement de l'atelier de campagne du 1 Bon SG, à Edmonton, avant d'être promu et affecté au US Army Command and General Staff Course (CGSC), à Fort Leavenworth, au Kansas.

Lorsqu'il termine le CGSC, il devient gestionnaire du Programme d'amélioration de la capacité de survie des soldats embarqués durant les trois années qui suivent. En 2009, il prend le commandement des Services techniques, à Gagetown.

En 2011, le col Ross devient chef d'état-major adjoint – Opérations pour la Force opérationnelle de transition de la mission et les opérations de clôture du Canada à Kandahar, en Afghanistan.

À son retour au Canada, il travaille comme officier des opérations pour le Directeur général – Gestion du programme d'équipement terrestre (DGGPET).

Le col Ross est actuellement chef d'état-major (CEM) pour le DGGPET.

Date de modification de la biographie: 2017-11-29